
P r o t o k ó ł   Nr XXVIII/23 

 

z obrad XXXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 17 listopada 2023 r. 

Obrady sesji odbywały się w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury w Nowym Dworze  od 

godz. 1000 do godz.1110 

 

Obecni na obradach sesji radni: 

1. Andrukiewicz Piotr 

2. Bobryk Maria 

3. Drożdżejko Paweł 

4. Gawrylik Przemysław 

5. Kalenik Katarzyna 

6. Kulmaczewska Krystyna   

7. Możejko Marcin 

8. Raducha Mirosław 

9. Rusiecki Kazimierz 

10. Rutkowska Grażyna Danuta 

11. Ryszkiewicz Mirosław 

12. Sobolewski Stanisław 

13. Stasiulewicz Elżbieta 

14. Szczurko Daniel 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

Wójt – Pan Andrzej Humienny 

Skarbnik – Pani Justyna Stasiulewicz 

 

Ad. 1 -2. 

 

Obrady XL Sesji VIII Kadencji Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Gminy – Pan Stanisław Sobolewski. Na wstępie powitał wszystkich obecnych na sesji. 

Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach sesji uczestniczy 14 radnych,  a więc obrady są 

prawomocne. 

Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie porządek obrad, który jednogłośnie 

został przyjęty przez Radę Gminy w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko 

Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel, w następującym brzmieniu: 

1) Otwarcie Sesji, powitanie  obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 

4) Przyjęcie protokołu z XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 

5) Przyjęcie protokołu z XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 



6) Informacja z działalności międzysesyjnej. 

7) Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok.  

8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok; 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2024 rok 

- w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy 

zwrocie kosztów dowozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych, 

- udzielenia dotacji w 2024 roku dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jana 

Chrzciciela w Nowym Dworze oraz dla Parafii Prawosławnej p.w. Św. Mikołaja w 

Nowym Dworze,  

-  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczej straży pożarnej, 

mającej siedzibę na terenie Gminy Nowy Dwór, 

- uchwalenia "Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023 – 2026 " w Gminie 

Nowy Dwór, 

- ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Nowy Dwór  

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu, 

- wprowadzenia zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór  na 

lata 2023-2037; 

- zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

- w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

 

9) Interpelacje i zapytania radnych.  

10) Sprawy różne. 

11) Zakończenie obrad  XL Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XXXVII 

Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  

uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, 

Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. 4. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z 

XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój 



Nr 1. Zapytał, czy są  uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym  jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk 

Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. 5. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XXXIX 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. 

Zapytał, czy są  uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym  jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk 

Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

 

Ad. 6. 

 

Informacja z działalności międzysesyjnej. Wójt Gminy – Pan Andrzej Humienny poinformował 

o następujących działaniach:  

 

Wójt:  W tym okresie wydano 40 zarządzeń – 15 organizacyjnych i 25 finansowych.  

Ogłosiliśmy przetarg na rozbudowę Urzędu i OSP – w przyszłym tygodniu będzie jego 

rozstrzygnięcie. Wpłynęło aż 9 ofert, z czego najniższa na kwotę 2 709 111 zł od firmy KDBUD 

z siedzibą w Małyszówce.  

Pod koniec czerwca podpisaliśmy umowę z firmą MOTO-TRUCK na dostawę ciężkiego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego. Niebawem pojazd zostanie dostarczony.   

Podpisaliśmy aneks do umowy na Przebudowę dróg i ulic z firmą KAMPOL. Zostały 

przebudowane ulice w Nowym Dworze, droga w miejscowości Chorużowce oraz Jaginty-

Chorużowce, wykonana została dodatkowo droga między cmentarzami oraz plac manewrowy 

w pobliżu Ośrodka Zdrowia. Odbiór końcowy inwestycji miał miejsce dn. 30.10.2023 r.  

Dokonaliśmy odbioru częściowego Przebudowy dróg gminnych w miejscowościach 

Plebanowce i Sieruciowce, po zatwierdzeniu wniosku o wypłatę przez KPRM, wypłacimy 

Wykonawcy – firmie STRABAG połowę wartości umowy, czyli  1 779 815,30 zł. Chcemy 

także wnioskować do KPRM o zmianę warunków promesy, żeby rozszerzyć zakres prac i 

przebudować parking przy świetlicy w Plebanowcach i wyasfaltować jeszcze część drogi 

gminnej położonej na działce 137 w Plebanowcach za kwotę  533 588,63 zł, jeżeli KPRM 

zaakceptuje wniosek.  

Gmina podpisała umowę na dostawę 21 laptopów dla czwartoklasistów, które zostały 

dostarczone do szkoły i przekazane przez Panią Dyrektor dla uczniów.   

Zlecono prace projektowe na budowę zespołu sportowego lekkoatletycznego z boiskiem 

piłkarskim, budowę boiska wielofunkcyjnego wraz z zagospodarowaniem terenu i niezbędną 

infrastrukturą techniczną, a także budowę skateparku. Dokumentacja ma być gotowa w 

styczniu. Na realizację tej inwestycji otrzymaliśmy środki z 8 edycji Polskiego Ładu – 8,5 mln 

złotych z zapewnieniem 944 444,44 zł wkładu własnego.  

Krajowa Administracja Skarbowa we wrześniu przeprowadziła kompleksową kontrolę projektu 

transgranicznego Polska-Białoruś-Ukraina – kontrola wypadła bardzo dobrze i nie wniosła 

zastrzeżeń do realizacji i rozliczenia projektu. 

 



Ad. 7. 

 

Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 

 

Wszyscy Radni w terminie złożyli oświadczenia majątkowe. W dwóch przypadkach u radnych 

były drobne niespójności.  

 

Ad. 8.  

 

Podjęcie uchwał: 

 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/242/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2024 rok, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, 

Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2024 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/243/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych w 2024 rok, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: 

Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, obowiązującej przy zwrocie 

kosztów dowozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych. Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/244/23 w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

obowiązującej przy zwrocie kosztów dowozu niepełnosprawnych dzieci do placówek 

oświatowych, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz 

Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz 

Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie udzielenia dotacji w 2024 roku dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jana 

Chrzciciela w Nowym Dworze oraz dla Parafii Prawosławnej p.w. Św. Mikołaja w Nowym 

Dworze. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/245/23 w sprawie udzielenia dotacji w 2024 roku dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jana Chrzciciela w Nowym Dworze oraz dla Parafii 

Prawosławnej p.w. Św. Mikołaja w Nowym Dworze, została przyjęta w głosowaniu jawnym 



jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczej straży 

pożarnej, mającej siedzibę na terenie Gminy Nowy Dwór. Przewodniczący Rady odczytał treść 

projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/246/23 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczej straży pożarnej, mającej siedzibę na terenie Gminy Nowy Dwór, została przyjęta 

w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie uchwalenia "Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023 – 2026 " w 

Gminie Nowy Dwór. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/247/23 w sprawie uchwalenia "Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2023 – 2026 " w Gminie Nowy Dwór, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, 

Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

- w sprawie ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Nowy Dwór. 

Przewodniczący  Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

Uchwała Nr XL/248/23 w sprawie ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w 

Gminie Nowy Dwór, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: 

Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu. Przewodniczący  Rady 

odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/249/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sokólskiemu, 

została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk 

Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

 



- w sprawie wprowadzenia zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór  

na lata 2023-2037. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/250/23 w sprawie wprowadzenia zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Nowy Dwór  na lata 2023-2037, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w 

składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, 

Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Przewodniczący Rady odczytał treść 

projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/251/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, została przyjęta w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko 

Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XL/252/23 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: 

Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

 

Ad. 10-11. 

 

Radny Szczurko: Ja mam pytanie, Sołtys jest nieobecny, ale prosił, żeby zadać pytanie – chodzi 

o drogę, żeby ją porównać troszeczkę, bo naprawdę jest tragedia. 

 

Wójt: Z tego co wiem, to jeżdżą i równają, może jeszcze nie dotarł.  

 

Sołtys Gajda: Co z tą drogą naszą? Starosta się nie odzywa, nie przyjeżdża.  

 

Wójt: Z tego co wiem, to Starosta złożył do Wojewody i dostał promesę na tą drogę, ale na razie 

cisza.  

 

Sołtys Andronik: Odnośnie śmietnika, czy jest jakiś krok do przodu?  

 



Wójt: We wtorek mamy kontrolę, proszę się nastawić, że będą kontrolować szamba i 

oczyszczalnie ścieków, żeby mieć faktury – raz na kwartał w przypadku szamb i raz na dwa 

lata w przypadku oczyszczalni.  

 

Sołtys Gajda: Mam jeszcze pytanie odnośnie oświetlenia, nie ma skrzynki, nie ma światła.  

 

Wójt: Mieli założyć tą skrzynkę, poszły papiery. Będę dzwonił do Dyrektora.  

 

Radny Możejko: Panie Przewodniczący, żeby naświetlić sołtysom te podatki, bo też pytali. 

 

Przewodniczący Rady: Czeka nas trudny temat odnośnie podatków rolnych, zostawiliśmy to na 

kolejną sesję. Na rok 2024 GUS podaje nam taką kwotę - przelicznik z 11 kwartałów za kwintal 

żyta na rok 2024 to 89,63 zł, co się przekłada na stawkę 1 ha przeliczeniowego - 224,75 zł. 

Podwyżka jest dość duża, ale nieunikniona. W tamtym roku stawka żyta była 74,05 zł, a stawka 

1 ha przeliczeniowego 185,12 zł, jest to podwyżka o 38 zł na hektarze przeliczeniowym. 

 

Wójt: Niewątpliwie nabiła cena z ubiegłego roku, gdzie żyto nawet do 1200 zł dochodziło, w 

przyszłym roku na pewno będzie spadek.  

 

Przewodniczący Rady: Jest taki przelicznik odgórnie, 11 kwartałów bierze GUS i z tego wylicza 

średnią cenę.  

 

Wójt: W przyszłym roku cena spadnie, jeśli żyt mamy po 500 zł.  

 

 Radny Możejko: Ile razy obniżyliśmy podatek za naszej kadencji? 

 

Wójt: Żadnego. Szliśmy na maksa, ale czy my to przejedliśmy czy były inwestycje? Niech może 

sołtysi się wypowiedzą. Lepiej teraz się jeździ po drogach? Temat jest trudny. Już to 

omawialiśmy z radnymi, ale niech jeszcze sołtysi usłyszą. Mamy sporo inwestycji. Jeśli nie 

podniesiemy, to będziemy musieli zrezygnować z wozu strażackiego, rozbudowy Urzędu z 

garażem, rozbudowy boiska szkolnego albo oczyszczalni ścieków. Bo mamy na to spore 

dofinansowanie i jest zagwozdka. Musimy z czegoś zrezygnować, żeby czymś to pokryć. Jeżeli 

nie podniesiemy na maksa, to z subwencji gmina traci razy dwa. To jest zagwozdka czy z czegoś 

rezygnujemy. Boisko szkolne – dzieciaki nie mają. Oczyszczalnia jest na wykończeniu – w 

razie awarii gminę można położyć za wywożenie ścieków do pobliskich oczyszczalni. Przecież 

cały czas to będzie musiało jeździć. Środki na to są tylko kwestia czy robimy. Już dawno 

miałem skargi od rodziców, że dzieciaki nie mają gdzie ćwiczyć – bo nie mają.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa, Dąbrowa nie podniosła, ale oni mają dochody, mają 

przedsiębiorstwa, mają handel. My mamy tylko 1 sklep.  

 

Wójt: Dąbrowa ma 88 mln budżetu. Myślę, że większość dochodów teraz pójdzie na duże 

miasta, więc jest jedyna szansa, żeby jeszcze coś zrobić, bo nie wiem czy te środki jeszcze 

kiedyś do nas wrócą, a na pewno taniej nie będzie. Zrezygnować zawsze można, ale pozyskać 

ciężko.  

 

Sołtys Gajda: Mam pytanie odnośnie naszej szkoły. Rozmawiałem z rodzicami z Dąbrowy, 

Lipska, to są stypendia naukowe, sportowe i artystyczne.  

 

Wójt: Nie mamy takiego budżetu jak Dąbrowa. 



Sołtys: Ale jak jest 400 zł rocznie. Może Powiat? 

 

Wójt: Powiat ma na swoje szkoły. Zachęta by się przydała, ale skąd? Żeby te wszystkie 

inwestycje zrealizować, to trzeba jeszcze 2,5 mln kredytu zaciągnąć.  

 

Radny Ryszkiewicz: Mam prośbę do sołtysów. Żebyście w obrębie swoich sołectw poruszyć 

temat podatków. Jest to bardzo trudna decyzja i nie chcemy, żeby cała odpowiedzialność spadła 

na radnych.  

 

Sołtys Gajda: Może w gminie spotkanie zrobić? 

 

Wójt: Możemy zebrania w miejscowościach zrobić, nie ma problemu. Mamy przygotowywaną 

dokumentację na drogę Chilmony-Koniuszki i „Wymakla”, ale nie mamy już szerokich pasów. 

I będziemy się brać za kolonijnych. Nie wiadomo właśnie co będzie teraz z dofinansowaniem. 

Czy dalej będą środki na mniejsze miejscowości. I teraz oddać te pieniądze, nie wiadomo czy 

w ogóle dostaniemy.  

 

Radna Bobryk: A w Sieruciowcach podjazdy do posesji będą? 

 

Wójt: Oni mają kończyć. To był odbiór częściowy. Gdy robiliśmy dokumentację, to wtedy była 

droga robiona od Kudrawki do Synkowiec. Sami wiecie za ile ona poszła – ponad 2 mln za 

kilometr. Tak szykowaliśmy pieniądze, żeby w tej dokumentacji zrobić Plebanowce i 

Sieruciowce. Ceny spadły i nam zostało tych pieniędzy. Nikt się nie spodziewał tego. 

Zrezygnowaliśmy z chodników, bo to duży koszt, żeby się zmieścić. Ceny poszły w dół, teraz 

przydałyby się chodniki, ale nikt nie wiedział. Przy każdej inwestycji są jakieś problemy.  

 

Składane było przez Związek Powiatowo-Gminny na drogę do Synkowiec i przez Dubaśno, ale 

niestety ta promesa nie przeszła. Przeszła promesa na szpital – 2 mln. My składaliśmy na drogi 

na 10 mln.  

 

A tu będę się dowiadywał. Kosztorys drogi od Jagint do Rogacz wyszedł ponad 12 mln. 

Podejrzewam, że w tym jest „grebla”, bo to niemożliwe, żeby 4 km kosztowały 12 mln. Od 

Wojewody Starosta dostał prawie 7 mln.  

 

Także, jeżeli ktoś jakieś zebranie chce, to proszę tylko o wcześniejszą informację – przyjadę i 

z radnym z danego terenu porozmawiamy. Niech ludzie decydują.  

 

Radny Szczurko: A ten podatek do kiedy musimy ustalić? 

 

Wójt, Skarbnik: Do końca grudnia.  

 

Radny Rusecki: Ale czy my tymi podatkami wszystkie dziury załatamy? Bez kredytu i tak się 

nie obejdzie.  

 

Wójt: Ale będziemy musieli wziąć większy i wtedy nie wiadomo czy nam wyjdzie. Na razie 

wychodzi.  

 

 

 

 



Ad. 12. 

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 

Sobolewski zakończył obrady XL Sesji VIII kadencji Rady Gminy Nowy Dwór. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

     Protokółował:              Przewodniczył: 

           

    Joanna Giczan        Stanisław Sobolewski 

     


